
ZAPIŠTE SI DO ŠKOLNÍCH SEŠITŮ A NAUČTE !! 

 

ČÍSLOVKY 

dělení: 

I. 1. základní  - sedm, osm, několik 

2. řadové – sedmý, osmý, několikátý, stý (kolikátý je v řadě) 

3. druhové – sedmery, osmery, několikery (kolikery, kolikerý), sedmerý 

4. násobné – sedmkrát, osmkrát, několikrát, sedminásobný, několikanásobný 

 

II. 1. určité – sedm, sto, padesát (můžeme je zapsat číslicí) 

2. neurčité – několik, málo, tolikery (nelze zapsat číslicí) 

(takže pak určuje oba druhy, např. padesátý- řadová, určitá) 

 

SLOŽENÉ ČÍSLOVKY 

-  každou část píšeme zvlášť 

např. 22- dvacet dva, čtyři sta padesát osm (je možný také zápis dvaadvacet, 

osmapadesát) 

- každou část skloňujeme zvlášť 

např. bez čtyř set třiceti pěti, ke dvěma stům osmdesáti sedmi  

 

 

ČÍSLOVKY DVĚ, OBĚ 

 

- vždy mají ve 3. a 7. pádu koncovku  - MA 

např. se dvěma dětmi, oběma dětem, ke dvěma žákům 

 

 

ŘADOVÉ ČÍSLOVKY 

 

Za řadovými číslovkami, které jsou napsané číslicí, píšeme tečku! 

např. Přijedeme k vám 28. ledna. 

           Narodil se 15. září. 

           Bydlí ve 3. patře. 

           Jsme na 8. straně.       ALE ! Jsme na straně 8 v nové učebnici. (to je číslovka 

základní, čteme osm) 

            

 


